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Tranbjerg, den 11. januar 2024 

Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde  

2023 – 2024 
 
Møde nr. 4 
 
 

Placering:  
Kantinen afd. Grønløkke 
 
Dato og tidspunkt: 
Torsdag 14. december 2023  
Kl. 17.00 – 19.30 
 
Afbud/fraværende:  
Martin, Jonas, Kim, elever 
 
 
 
 
 

Forældrevalgte i skolebestyrelsen:  
Heidi Andreasen, Mette Noe-Nygaard 
Rasmussen, Christian Fredsbo, Lisa Overgaard 
Ibsen, Kim Mikkelsen, Jesper Eriksen, Anne Sofie 
Kvisgaard Kristensen 
Suppleanter:  
Tanja Elkjær Kristiansen, Jonas Kalsgaard 
Lynggaard. 
 
Medarbejdere: Martin Østersø, Line Nielsen 
Elevrådsfor- og næstforperson: Lærke 8.y, Maja 
8.z 
Ledelse: Simon Fenger, Birgitte Agersnap 
 

 Dagsorden: Referat: 
Referent: Simon Fenger 

1.  
Godkendelse af 
dagsorden 
 

Godkendelse af dagsorden 17:00 – 17.05  
(Mette)  
Afbud fra Jonas, Martin og Kim samt 
elevrødderne. 
 
Dagsorden godkendt. 

2.  
Status økonomi 

Forventet regnskab 2023 

• Gitte Hauge deltager og 
gennemgår regnskabet 

• Bilag: Forventet regnskab 

Formål: at føre tilsyn med skolens 
regnskab 

17:05 – 17.25 
(Gitte, Birgitte)  
 
Skolens budget og regnskab: 
Det går tilfredsstillende. Vi forventer at havne 
ud med at gå i 0. Dermed bibeholdes vores 
akkumulerede overskud på 3,1 million. 
 
Af særlige opmærksomhedspunkter er der, at vi 
har opstartet en ny kantine på Grøn. Der er 
endnu ikke så meget madsalg, som vi kunne 
håbe på. Der er et samlet underskud på de to 
kantiner på ca. 150.000 kr. 
En del af dette underskud tilskrives også 
opstartsudgifter. Da vi fremadrettet skal lave 
mere mad til dagtilbuddets institutioner, 
forventer vi, at dette fremadrettet vil påvirke 
budgettet positivt.  
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Vi har søgt en bevilling til modernisering af 
skolens kantinekøkken på Grøn. Dette afventer 
vi svar på. 
 
Ifht skolens generelle budget så er der et større 
underskud på dele af driften. Dette skyldes, at vi 
har lavet en del investeringer i bl.a. 
klassemøbler, etablering af nyt affaldssystem, 
garderober på kirketorvet mm. 
 
På undervisningsmiddelbudgettet er der også et 
større underskud, hvilket skyldes investeringer i 
nye skærme til klasserne samt opdatering af 
mange af bogsystemerne. 
 
De nye solceller har til gengæld gjort, at vi har 
sparet på varmeudgifterne. Fremadrettet er 
dette ikke en udgift, der hører ind under vores 
budget.  
 
Der er brugt 1,1 million mindre på specialklasser 
end budgetteret med. Dette fremstår således 
som et overskud. 
 
Udgifterne til vikarer er steget med 300.000 kr. 
 
SFO’ens budget og regnskab: 
SFO’en kommer ud med et forventet resultat på 
minus 1,4 millioner. Dermed er der et 
akkumuleret overskud på 8.000 kr. 
Beløbet er blevet brugt på investeringer i 
legesager, legeredskaber mv. 
 
SFO’ens gennemsnitlige antal fraværsdage pr. 
ansat er steget fra 14,4 til 20,6. Vikarudgifterne 
er steget med ca. 30.000 kr.  
  

3.  
Evaluering af 
lejrskole 

Der er lejrskole på 6. årgang 

• Skal det fortsat være på 6. 
årgang, eller bør det være 
på en anden årgang, nu når 
5. årgang flytter til 
Grønlykke? 

17:25 – 17.45  
(Heidi)  
 
Ifht at flytte lejrskolen til 5.årgang så bliver der 
stillet spørgsmål ved, om der kan være en 
bekymring for, om eleverne vil være for små i 
5.klasse? 
Vi laver andre ting nu, der sikrer en god 
overgang ved 5. kl., så der behøver ikke 
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Formål: drøftelse og 
anbefaling/beslutning 

nødvendigvis være en lejrskole, der sikrer den 
gode overgang længere.  
 
Skolebestyrelsen vil gerne have input fra 
lærerkollegiet og elevrådet til dette punkt, og vi 
tager den derfor med ud på personalemøder.  
 

4.  
Nyt fra elevrådet 

Elevrådet fremlægger 

Formål: at holde skolebestyrelsen 
opdateret 

17:45 – 17.55  
(elevrådet, Mette)  
 
Afbud fra elevrødderne. 

5.  
Spisning 

Vi spiser sammen 17:55 – 18:15 

6.  
Kontaktperson 

Kontaktpersonernes rolle 

• status og evaluering af 
rollen som kontaktperson 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Formål: videndeling og afklarende 
drøftelse 

18:15 – 18.25  
(Heidi)  
Drøftelse af rollen som kontaktperson. Er 
opgaven ”blot” at henvise videre til ledelsen ved 
henvendelser?  
Det er hensigtsmæssigt, at der er en ens måde 
at håndtere henvendelser på.  
 
Birgitte fremfører, at det er vigtigt at 
henvendelser til skolen vedr. sager i klasserne 
mv starter ved klasseteamet. Derfor er det 
hensigtsmæssigt at høre forældre, der 
henvender sig, om de har henvendt sig til 
klasseteamet. Har de henvendt sig der, uden at 
de føler sig hørt, så er næste skridt, at man skal 
gå til den pædagogiske ledelse. Næste skridt 
derefter er skolelederen. 
 
Når der henvises til skolen, kan man opfordre til 
at man selv sættes på cc.  
 

7.  
Opdatering af 
principper 

Justering og opdatering af 
principper: 

Bilag: Principper for skoledagens 
organisering og fagfordeling 

• se ændringer vedr. budget 
og regnskab 

Bilag: Princip om kost og sundhed 

18:25 – 19.05  
(Mette, Heidi, Birgitte) 
 
Princippet om mobiltelefoner, Chromebooks og 
andre devices tilføjes ordet smartwatches.  
Dette princip godkendes, og er dermed 
færdigbehandlet. 
 
Princippet om kost og sundhed: Der ligger et 
tidligere princip, som ikke er opdateret, og som 
er forældet.  
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• hvordan kommer vi 
videre?  

Bilag: Principper for brug af 
mobiltelefon, chromebooks og 
andre devices 

• se tilføjelse vedr. 
SmartWatches 

Ændringer er markeret med gult. 

 
 
Formål: at fastsætte skolens 
principper 

Tanja tilbyder at lave et udkast til en opdatering 
hvilket vedtages. 
 
Princip for skoledagens organisering og 
fagfordeling. Der er en del af indholdet i dette 
princip, der ikke er i overensstemmelse med de 
nuværende rammer, vi arbejde inden for.  
Birgitte har derfor lavet et nyt udkast, som 
gennemgås på mødet. 
 
Ordet: Fålærerprincip skal ændres til en 
formulering om kendte voksne. 
 
Det skal overvejes om det skal markeres, at 
specialklasserne også kan tilføjes som et sted vi 
prioriterer kendte voksne, da dette er vores 
praksis.  
 
Det besluttes, at Birgittes udsendte forslag nu er 
til overvejelse frem imod det kommende møde.   
 

8.  
Nyt fra  
 

Nyt fra  
Formand 
Øvrige medlemmer  

Medarbejdere 

Ledelsen 
 
Formål: Orientering og inddragelse. 

19:05 – 19.25  
(Mette) 
Nyt fra formandskabet: 
Det er vigtigt at være opmærksomme på, at der 
er et kommende skolebestyrelsesvalg, således at 
vi kan nå at finde gode kandidater. 
 
Status vedr. bestyrelsesmedlemmer er flg.: 
Udtræder (af naturlige årsager) Lisa og Heidi. 
Ordinære bestyrelsesmedlemmer der er på valg, 
er Christian og Mette. Christian stiller op igen, 
Mette overvejer.  
Tanja ophører som suppleant men stiller op til 
valget på almindelig vis. 
 
Vedr. Udlejning af kantinen, så skal det fremgå 
af hjemmeside mv, at det bookes igennem 
administrationen, og ikke igennem Heidi. 
 
Heidi anbefaler, at der er nogen, der overvejer 
at indtræde i bestyrelsen i foreningen ’Skole og 
forældre’ i hendes sted efter valget.  
 
Nyt fra medarbejderrep.: 
Line gør opmærksom på, at der stadigt er 
udfordringer mht. morgenåbningen på 
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kirketorvet. Der har været dage, hvor 
medarbejderne har oplevet at blive overfuset af 
forældre, der vil have deres børn ind inden kl. 
7.50, hvor tilsynet starter.  
Flere medlemmer af skolebestyrelsen, 
heriblandt formandsskabet vil møde op på 
kirketorvet på det kritiske tidspunkt for at støtte 
op om medarbejderne.  
 
Nyt fra ledelsen: 
Vi har ansat en ny børnehaveklasseleder med 
opstart midt januar 2024. 
Vi får en ny indskolingsspc.kl d.1/3 2024. 
Vi sætter gang i et arbejde med værdier i januar 
2024. 
 
Der er kommet en udmelding fra ministeriet om, 
at klasseloftet er på 26 elever fra aug. 2024. 
  
Momo udfases – forventeligt til sommeren 
2025.  
 
Bygningsbudgettet centraliseres. 
 

9.  
Næste møde 

Den 22.01.24 
 
Skoleårets Planlægning 

- Plan, timefordelingsplan, 
skoledagens struktur 

Budget 2024 
- Krav, ønsker og muligheder 

19:25 – 19:30 

 


